
AF SØREN GROTH PETERSEN
Brorsonsvej 35, Herning, 
byrådskandidat for Socialdemokraterne

UNGDOMSARBEJDSLØSHED 
Min partifælle Knud Nielsen ta-
ger i sit læserbrev »Akutjob til 
unge ledige« fat på et væsentligt 
problem - ungdomsarbejdsløs-
hed. 
 Det er en katastrofe når de unge 
efter endt skolegang oplever et 
samfund der ikke har brug for 
dem.  At parkere dem på kon-
tanthjælp og sende dem i aktive-
ring, som en slags beskæftigel-
sesterapi, er ikke godt nok. 
Nu er det jo ikke første gang i 
Danmarkshistorien, man står i 
en sådan situation. Jeg var med, 
da vi havde høj ungdomsar-
bejdsløshed i 80rne, og da var hr. 
Krarups forgænger og partifælle 

N.O.Hansen mere fremsynet - da 
antallet af  unge kontanthjælps-
modtager eksploderede, satte 
man et kommunalt anlægspro-
jekt i gang, vi lagde sten på p-
pladsen ved MCH.
Vi skulle melde os i fagforening. 
Vi fik overenskomstmæssig løn, 
med skurtillæg og hele molevit-
ten - selv om jobbet var tidsbe-
grænset til optjeningsperioden 
for dagpenge, da hovedformå-
let for kommunen var at flytte 
forsørgelsesbyrden fra kontant-
hjælp til dagpenge, så havde pro-
jektet den positive bieffekt, at de 
fleste af  os kom ud af  ledighed 
og i regulære jobs bagefter - jeg 
har i hvert fald været i beskæf-
tigelse lige siden.
Da jeg efter at have været uden-
bys i mange år vendte hjem i 

2005 og sad i bussen på vej til 
Sdr. Omme for at besøge min 
søster, passerede vi området 
derude, lå arbejdet der og min-
det om at have bidraget dukkede 
op. At lave noget meningsfuldt 
og føle at man bidrager - det har 
varig værdi.
I dag taler man om beskæftigelse 
som en omkostning, at ansætte 
folk er en omkostning for virk-
somheder, at have lærlinge er en 
omkostning, at lave aktivering 
er en omkostning - arbejde er 
noget, der sker i Kina, og man 
har glemt at arbejde egentlig er 
det værdiskabende. 
Vi må tilbage til et samfund, 
hvor kloge hoveder og dygtige 
hænder skaber værdier - jeg vil 
opfordre iværksættere, fabrikan-
ter, håndværksmestre og andet 

godtfolk til at vende det døve 
øre til klogeågerne i diverse li-
beralistiske tænketanke, der 
bilder dem ind, at arbejde er en 
omkostning i produktionen. 
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AF LEIF THUESEN
speciallæge i hjertesygdom

BLODPROPPER En blodprop i hjertet skyldes 
akut tillukning af  en pulsåre, der fører iltet blod 
til hjertemusklen. Symptomerne er stærke bryst-
smerter. Ved behandlingen fjernes blodproppen, 
og hjertets blodforsyning bliver igen normal. I 
praksis foregår det ved at transportere patienten 
til et center, som kan udføre ballonbehandling; i 
Region Midtjylland til Aarhus.
Jo hurtigere ballonbehandlingen bliver udført, 
desto bedre for patienten. Risiko for dødsfald 
eller hjertesvigt øges jo længere tid, der går inden 
hjertemusklen får tilført iltet blod. 
Hjertelæger har altid været klar over, at hurtig 
behandling var altafgørende for et godt behand-
lingsresultat, og med den seneste europæiske 
behandlingsvejledning fra 2012 er kravene til 
betids behandling blevet skærpet betydeligt. Vej-
ledningen anbefaler, at patienter med stor blod-
prop bør være behandlet inden for 60 minutter.
Da det varer 10-20 minutter for en ambulance 
at komme frem og finde ud af  hvad patienten 
fejler og ca. 20 minutter for hjertelægerne at ud-
føre ballonbehandlingen, er det tidsrum, der må 
bruges til selve transporten, begrænset til ca. 
30 minutter. I praksis vil det sige, at meget få 

patienter fra Vestjylland kan behandles i tide, 
specielt hvis der anvendes helikopter.
Og her kommer så diskussionen og uenigheden 
mellem specialisterne. 
Hjertelæger fra store regionshospitaler vil gerne 
indføre ballonbehandling på deres afdelinger, 
hvor både apparatur og ekspertise er til stede. 
Det vil nedsætte transporttiden væsentligt. 
Universitetssygehusene er betænkelige ved en 
decentraliseret ballonbehandling. De anfører, at 
færre behandlinger på flere afdelinger vil betyde 
forringet kvalitet.
Region Midtjylland har reageret på nævnte fag-
lige debat med iværksættelse af  en vurdering 
af  behandlingen af  vestjyske patienter med stor 
blodprop i hjertet. Det er et prisværdigt initiativ.
Vedstående skitse viser transport, som den fore-
går i dag, af  vestjyske patienter med blodprop 
i hjertet til behandlingscentret i Aarhus, og et 
forslag til en mulig organisation med to store 
behandlingscentre; Aarhus og Herning. Denne 
organisering af  blodpropbehandlingen kan 
halvere transporttiden og begge centre vil have 
tilstrækkeligt patientgrundlag til at yde behand-
ling af  højeste kvalitet.
Det omtalte afstandsproblem er ikke et problem 
alene i Region Midtjylland. En hjertepatient f. 
eks. fra Ølgod har en køretid i følge KRAK.dk 
paa 105 minutter til Odense, men 41 minutter 
til Herning.
I en situation, hvor meningerne mellem de lærde 

er delte uden udsigt til enighed, er der grund 
til at inddrage vestjyderne i problematikken og 
dermed tilføre ekstra sund fornuft.

Vestjyske patienter med stor blodprop i 
hjertet skal ikke transporteres helt til Århus

 | Der vil være en enorm tidsmæssig gevinst 
ved at placere et behandlingscenter på det 
nye sygehus i Gødstrup, der også vil have 
specialisterne til at klare indgrebet lige så godt 
som på universitetshospitalerne.

AF SØREN GREEN
Nr. Grenevej 3, Skarrild, kandidat til byrådet i Herning for Venstre, 
formand for Venstres byrådsgruppe 

SERVICE  Jeg har været 
i kontakt med et firma, 
som sætter solvarme-
anlæg op rundt i hele 
landet. Under samtalen 
finder den person, jeg 
talte med, ud af, at jeg 
var bosiddende i Her-
ning Kommune. Han 
fortalte så, at firmaet 
havde lavet to større 
anlæg i kommunen, og 
at det havde været en 
fornøjelse at samarbej-
de med forvaltningen. 
En meget hurtig og 
kompetent sagsbehand-
ling havde gjort, at de 
to projekter i Herning 
Kommune havde været 
færdig lang tid før projekter i andre kommuner, selv om 
disse var startet op meget tidligere.
Jeg er ret overbevist om, at det er vigtigt, at vi også efter 
kommunalvalget fortsætter denne linje. Det er af  afgø-
rende betydning for at fastholde og etablere nye arbejds-
pladser, at vi fra kommunalt hold er helt oppe på tæerne, 
når det gælder servicen over for erhvervslivet. Kun på 
denne måde kan vi sikre os, at de arbejdspladser, som er 
så vigtige for os alle sammen, bliver etableret i Herning 
Kommune. 
Vi skal også gøre alt for, at vore lokale virksomheder får 
del i de mange kommunale investeringer. Ikke således at 
der skal være fortrinsret for lokale firmaer, men at de får 
mulighed for at byde ind på de mange byggerier, der skal 
sættes i gang. 
Får jeg lov at fortsætte i byrådet efter valget, vil det være 
et par af  de punkter, som jeg vil have meget fokus på.

Arbejdspladser

 | Søren Green.

 | Søren Groth Petersen.

Arbejde skaber værdier

AF KLAUS MEJNER NIELSEN
Mindegade, Herning, tidl. 
socialdemokrat, nu medlem af 
Enhedslisten 

ANBEFALING Som mangeårigt 
medlem af  Socialdemokratiet 
med 12 års erfaring som med-
lem af  Ringkøbing Amtsråd, 
vil jeg nu anbefale at stemme på 
Enhedslisten ved det kommende 

valg til kommune og region.
Jeg vil anbefale at stemme per-
sonligt på Jørn Vedel Eriksen. 
Jørn er meget dygtig, altid godt 
forberedt i alle områder af  det 
kommunale område i Herning 
kommune.
Han vil med sin person komme 
til at gøre en forskel i Herning 
Byråd. Han bliver med sin ibo-
ende autoritet en god og seriøs 

vagthund i byrådet. Han vil tale 
for åbenhed, respekt og demo-
krati.
Jørn Vedel Eriksen er en gam-
mel Herningdreng, som kender 
til alle dele af  Herning. Han vil 
have den dybeste respekt for 
ordenlige arbejdsvilkår for alle 
kommunalt ansatte.
Han er tillige en arbejdshest som 
få, der når det utroligste i løbet 

af  en dag. Jørn var den formand 
for Socialdemokraterne, der i 
1993 stod for Hilmar Sølunds 
store valgsejr.
Jeg vil derfor anbefale enhver at 
stemme på Jørn Vedel Eriksen, 
som står som nr. 1 på Enheds-
listens liste.
Stem på Enhedslisten den 19. 
Nov, og få en stærk stemme i 
byrådet.

Socialdemokrater - stem på Enhedslisten


